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Op 18 december heeft Raymond Knops zijn eerste advies 
uitgebracht sinds zijn aanstelling als gebiedsverbinder. Dit volgt uit 
de intentieverklaring die in september 2024 gesloten is1. Bijgaand 
treft u dit advies aan en hieronder wordt de wijze waarop de 
gemeente Borsele, provincie Zeeland en het Rijk hiermee willen 
omgaan toegelicht, zoals eerder toegezegd in de brief van 22 
november 2024.2  
 
Het advies bevat een heldere analyse van belangrijke knelpunten 
voor de periode tot aan december van vorig jaar. De knelpunten 
die worden genoemd laten zien dat de energietransitie volop 
gaande is met veel projecten die hiervoor nodig zijn. Dat dit 
spanningen oplevert als het gaat om de benodigde ruimte wordt 
door de gezamenlijke overheden onderschreven.  
 
Het zorgvuldig meenemen van de regio bij besluitvorming over 
concrete projecten is daarbij zeer van belang. In het advies staat 
aangegeven dat juist door de complexiteit er ook spanning ontstaat 
tussen enerzijds de verwachtingen in de regio over locatie en 
planning en anderzijds de zorgvuldigheid, hoeveelheid tijd en 
flexibiliteit die nodig is in de procedure om te komen tot een 
definitieve locatiekeuze. De gebiedsverbinder benoemt vier 
aanbevelingen om de voortgang van het Rijk-regiopakket en de 
bredere samenwerking te ondersteunen: 

1. Ontwikkelen van een integrale visie voor de regio en 
synchroniseren van initiatieven en tijdslijnen.  

2. Inrichten van een gezamenlijke stuurgroep. 
3. Creëren bredere betrokkenheid 
4. Continuïteit en regie in communicatie. 

De adviespunten zijn herkenbaar en de overheden werken deze 
gezamenlijk uit. Wat betreft het eerste punt is er al een proces in 
gang gezet met de regio dat hier uitwerking aan geeft. De provincie 
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heeft twee ruimtelijke ontwerpateliers georganiseerd om 
gezamenlijk het gesprek aan te gaan over de verschillende 
ruimtelijke uitdagingen die spelen binnen het Sloegebied. Vanuit 
het Rijk is overzicht gemaakt waarop de ruimtelijke uitdagingen 
van de belangrijkste Rijksenergieprojecten snel zichtbaar worden. 
Deze puzzelstukken zorgen voor meer inzicht en ondersteunen de 
gesprekken. 
 
Bij het tweede advies over de gezamenlijke interdepartementale 
stuurgroep is het uitgangspunt om zoveel mogelijk aan te sluiten 
bij bestaande overleggen en we kijken hoe we dat het beste vorm 
kunnen geven.  
 
Over de adviezen drie en vier, om te zorgen voor een bredere 
betrokkenheid en continuïteit en regie in communicatie, hebben we 
in het Bestuurlijk Overleg met de gemeenten Terneuzen, 
Vlissingen, Borsele en de provincie afgesproken de gemeenten 
Terneuzen en Vlissingen te betrekken en hen in staat te stellen 
voorbereidende participatiestappen te kunnen zetten. Daarbij zal 
ook aandacht gegeven worden aan de omringende gemeenten in 
het Sloegebied die geen (potentiële) locatie zijn maar wel de 
eventuele gevolgen mede ondervinden van de bouw.  
 
In de brieven van 11 september 2024 en 22 november 2024 is de 
Kamer geïnformeerd dat er vier regio’s zijn waar het kabinet op 
zoek gaat naar mogelijke locaties voor nieuwbouw waaronder het 
Sloegebied. U ontvangt binnenkort een brief over de stand van 
zaken van de projectprocedure. Het kabinet zal naast de 
gemeenten Terneuzen en Vlissingen in gesprek gaan met de 
andere potentiële gebieden om hen in staat te stellen om 
voorbereidende stappen te zetten als het locatiebesluit in een van 
die regio’s valt.  
 
De minister van Klimaat en Groene Groei, 
S.T.M. Hermans 
 


